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An die Gemeinde Niederkrüchten 
z.Hd. Bürgermeister  
Gemeinde Niederkrüchten 
Der Bürgermeister 
Laurentiusstrasse 19 
41372 Niederkrüchten 

 

Datum: Swalmen, 8 februari 2023 

Betreft: Bebouwingsplan Elm-131 Javeling Park Ost 

Vorab per E-Mail an: 
info@niederkruechten.de 
Tobias.Hinsen@niederkruechten.de 
 

 
Geachte heer burgemeester, dames en heren.  
 
Hierbij maken wij bezwaar tegen het industrieterrein en de plannen op het 
industrieterrein, dat voorheen bekend stond als Elmpt Airport en vraag om een 
schriftelijke ontvangstbevestiging, dank u. 

Algemeen 

Het plan past niet bij de missie en de kernkwaliteiten van de gemeente 

Niederkrüchten en de regio 

 

Missie  

"Die Gemeinde Niederkrüchten im Herzen des Naturparks Schwalm-Nette beeindruckt mit 

ihrem hohen Wohn- und Freizeitwert, einer einzigartigen Natur, einer gesunden Struktur 

von Kitas über Schulen bis zur Wirtschaft und mit guten beruflichen Perspektiven'' 
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In de missie van de gemeente wordt nadrukkelijk verwezen naar een van de 

kernkwaliteiten en dat is de ligging in het hart van het Natuurpark Schwalm-Nette. 

Het is een grote planningsfout om een dergelijke grootschalige ontwikkeling in het 

hart van dit natuurpark /grenspark Maas Swalm Nette te ontwikkelen. De 

kernkwaliteiten - hoge woon- en recreatieve waarde en een unieke natuur - zullen 

uiteindelijk het kind van de rekening worden. Een Maatschappelijke Kosten baten 

Analyse (MKBA1) zal dit zal dit ongetwijfeld laten zien. Vooral omdat dit ook de 

sociale kosten van het verlies van vrijetijdsvoorzieningen in het gebied en de kosten 

van de huisvesting van het nieuwe personeel zal blootleggen. Hetzelfde geldt voor 

de aanleg van nieuwe transportwegen en rioolleidingen.  

Er is echter, ondanks de enorme omvang van het project geen MKBA uitgevoerd. Dat 

beschouwen wij als een grote omissie. 

Er is duidelijk sprake van een niet toelaatbare salamitactiek. 

De (milieu)effecten van slechts de helft van het plan worden gepresenteerd. Zo is er 

sprake van een toename van het verkeer met ongeveer 11.000 motorvoertuigen per 

24 uur. Als Javelin West wordt toegevoegd, is er een toename van tenminste 22.000 

motorvoertuigen per 24 uur. Het effect op de natuur en het landschap zal ook 

aanzienlijk groter zijn als het effect van het gehele project, dus niet Javelin Ost, maar 

ook Javelin West alsmede de zeven windturbines wordt gepresenteerd. 

Het uitgangspunt "groen blijft groen" wordt met handen en voeten getreden. 

Van de oorspronkelijke 60 ha groene ruimte blijft in plan namelijk slechts 18 ha over. 

Een Nederlandse versie van de plannen ontbreekt ten onrechte 

Gezien de aanzienlijke grensoverschrijdende effecten is het een grote tekortkoming 

dat de verslagen niet in het Nederlands zijn opgesteld.  

 

Voorontwerp van het bebouwingsplan    

Geen zicht op ruimtelijke impact van plan 

De hoogten van de loodsen zijn niet hard vastgelegd, maximaal 15 m aan de 

oostkant en maximaal 25 m aan de westkant en van Javelin West is nog niets 

bekend. Er is nog geen concreet ontwerp. Als uitgangspunt heeft men veeleer 

gekozen voor flexibiliteit voor de geïnteresseerde ondernemers. De ruimtelijke impact 

                                                           
1 Dit is een techniek om de kosten en baten van een project of beleid te beoordelen en te vergelijken, rekening 

houdend met de gevolgen voor de samenleving als geheel. De analyse helpt besluitvormers te beslissen of een 

bepaald project of beleid economisch levensvatbaar is en de moeite waard om uit te voeren.  
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is dus niet duidelijk. Er zijn ook geen ‘’art impressions" of andere visualisaties van het 

plan gepresenteerd. 

Wij dringen er op aan dat de ruimtelijke impact van grote loodsen inclusief de 

windturbines worden gevisualiseerd door middel van arts impressions vanuit 

verschillende perspectieven, zodat we de impact van het totale plan op de 

omgeving kunnen beoordelen.  

Door de gehanteerde salamitactiek worden de (milieu) effecten gebagatelliseerd. 

De effecten van het totale project Javelin Park inclusief de windturbines zullen veel 

groter zijn dan de nu beschreven effecten als gevolg van Javelin Ost vanwege 

 Het grotere benodigde areaal voor loodsen en extra wegen, waardoor het 

oppervlakte aan verlies van groengebieden zal toenemen; 

 De grotere impact op het landschap door meer loodsen, wegen en 

windturbines; 

 De veel grotere toename van de verkeersstromen en de daarmee gepaard 

gaande grotere geluidhinder als mede grotere emissies van fijnstof en stikstof; 

 De grotere hoeveelheid water die nodig zal zijn; 

Het overkoepelende bestemmingsplan is nog niet vastgesteld door de gemeenteraad 

van Niederküchten. 

In de bestemmingsplanprocedure kan alleen het bebouwingsplan worden vastgesteld 

als tenminste tegelijkertijd ook de wijziging van het bestemmingsplan wordt bepaald. 

Wij dringen erop aan bij het overkoepelende bestemmingsplan alle (milieu) 

effecten in beeld te brengen, dus niet alleen van Javelin Ost maar ook van 

Javelin West alsmede de windturbines. 
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Bepaling van de oppervlakten van het voorontwerp   

Groen blijft groen is niet waar 

Bij een vergelijking van de huidige situatie met het plan en het voorontwerp neemt de 

groene oppervlakte af van ongeveer 60 ha (64%) in de bestaande situatie tot slechts 

18 ha (19%) in het voorontwerp. In onderstaande afbeeldingen wordt dit 

gevisualiseerd. 

. 

Huidige situatie (Bron: Milieueffectrapport) 

 

Biotoptypen heutige Lage im Plangebiet 

Versiegelte und teilversiegelte 
Flächen 

Bankettte, Mittelstreifen, 
Strassenbegelitgrün 

Waldflächen inkl. Waldränder 
und Feldgehölze 

Grünland, Zier- und Nutzgärten, 
Rasenflächen, Grünanlagen, 
Brache, Hecken, 
Gehölzestreifen, Baumreihen 
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Plan Javalin Ost (Bron: Bepaling van de oppervlakten van het voorontwerp)

 

Gedetailleerdere informatie over het groene karakter van het huidige plangebied kunt 

u hier vinden: 

https://www.gruenes-grenzland.net/planologisch-juridisch-kader/#Verdion 

 

Wij dringen erop aan dat in de toekomstige communicatie rondom het project 

“groen blijft groen’’ niet meer gebruikt zal worden. Verder dient de 

argumentatie dat in de huidige situatie toch al alles is bebouwd en de ingreep 

dus niet veel kwaad kan, niet meer gebruikt zal worden. Dit om de inwoners 

van Niederkrüchten en de regio van eerlijke informatie te voorzien. 

 

  

Flächenermtteliung Vorentwurf javelin Ost - dec 2022 Gewerbegebietsfl
ächen, gesamt 

Industriegebietsfl
ächen, gesamt 

Öffentliche 
Straßenverkehrsfl
ächen, gesamt  

Verkehrsflächen 
besonderer 
Zweckbestimmun
g , gesamt 

Flächen für Wald 

https://www.gruenes-grenzland.net/planologisch-juridisch-kader/#Verdion
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Verantwoording van het voorontwerp  

Het is een grote planningsfout om een dergelijke grootschalige ontwikkeling in het 

hart van dit natuurpark /grenspark Maas Swalm Nette te ontwikkelen. 

Het geplande bedrijvenpark komt als een spie te liggen tussen bijzondere 

natuurgebieden en waardevolle landschappen, hetgeen in een oogopslag blijkt uit de 

hieronder afgebeelde kaart. Aan de weerszijden van de landsgrens worden de 

natuur-, bosgebieden en waardevolle landschappen aan elkaar geregen. Niet voor 

niets zitten we hier in het hart van het internationale grenspark Maas-Swalm-Nette. 
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Dit gebied bestond tot ca 1950 voornamelijk bos- en heide terreinen en was een 

natuurlijk onderdeel van het Elmpter Wald. In de jaren vijftig van de vorige eeuw is 

door de Britten op deze plaats, ver weg van de bewoonde wereld, in een tijd dat het 

natuurbelang nog geen rol van betekenis speelde een militair vliegveld aangelegd. 

Van een evenwichtige planologische afweging was destijds geen sprake. Nu de 

Britten zijn vertrokken en de militaire functie is komen te vervallen zou je verwachten 

dat bij de invulling van de vrijgekomen ruimte nadrukkelijk de ligging in het hart van 

het natuurpark wordt meegenomen. Dat is, zo kunnen we nu wel stellen niet 

gebeurd. 

Daarom dringen we erop aan om deze planningsfout te corrigeren. Daarbij ligt 

het voor de hand het door de initiatiefnemers zelf gekozen uitgangspunt dat 

groen groen moet blijven dus letterlijk wordt genomen. Men hoeft alleen maar 

naar de aangrenzende gebieden te kijken om te zien wat hier het beste past. 

Invulling als natuurgebied, zoals bij het voormalige munitiedepot Brachterwald 

is gebeurd lijkt hierbij voor de hand liggend. 

Milieurapport   

Mensen/Gezondheid 

Door de gehanteerde salamitactiek wordt een te gunstig beeld geschetst daar waar 

het gaat om de beschrijving van de effecten op de gezondheid van de mensen. 

In de verslagen over de verkeersstudie, de geluidsstudie en de luchtkwaliteitstudie 

hebben de berekeningen betrekking namelijk alleen betrekking op Javelin Ost en niet 

op het gehele project. 

Dieren, planten en biodiversiteit 
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Op basis van karteringen van wettelijk beschermde beschermde biotopen in 2010 is 

bovenstaande kaart beeld gemaakt. Hieruit blijkt met name dat de graslanden bij de 

voormalige start en landingsbanen zeer waardevol zijn. Ze bestaan uit stikstof 

gevoelige schraalgraslanden met een kritische depositie van 9 kg N/ha per jaar.  

Duidelijk zichtbaar is dat een deel van het ontwerpplan deze gebieden direct zal 

aantasten. 

 

Onvolledige karteringen 

Het is bekend dat er recentelijk nog aanvullende inventarisaties hebben plaats 

gevonden, maar deze gegevens worden (nog) niet vrijgegeven. Wel is al duidelijk dat 

het hierbij onder meer om de Oehoe en de Nachtzwaluw gaat. Gelet op het feit dat 

momenteel ruim 64 % van het plangebied groen is, met deels oude bomen is mag 

verwacht worden dat de biodiversiteit aanzienlijk zal zijn. 

Bescherming van biodiversiteit niet gegarandeerd 
Momenteel is niet duidelijk hoe soorten zoals de Nachtzwaluw en de Oehoe 
beschermd zullen worden en/of er überhaupt een oplossing in de vorm van het 
aanbieden van een overlevingshabitat kan worden gevonden.  
Het voorkomen van de Nachtzwaluw wordt in het milieurapport over het 
industrieterrein terecht beschreven als een planologisch relevante soort, maar 
actuele wetenschappelijke bevindingen over het onderwerp kunstlicht ontbreken 
volledig. Een korte beschrijving hierover is te vinden in:  

https://www.bird-lens.com/2019/12/24/lichtverschmutzung-eine-gefahr-fuer-den-
ziegenmelker/.  

Volgens de resultaten van de genoemde studie uit Zwitserland wordt de 
Nachtzwaluw vooral verjaagd door lichtvervuiling. 

Gevolgen voor Natura 2000 (N2000) gebieden onbekend 

In het rapport wordt onderkend dat de gevolgen voor N2000- (Luesenkamp, 

Boschbeek-Meinweg, Elmpter Schwalmbruch ) en andere gebieden niet kunnen 

worden uitgesloten. 

Vooral langere termijneffecten van het project zullen in de verdere procedure nader 

worden onderzocht. Met name mogelijke indirecte verstoringeffecten van het 

aangewezen vogelreservaat en mogelijke verkeersgerelateerde stikstofinbreng in 

nabijgelegen stikstofgevoelige habitats en biotopen moeten in detail worden 

onderzocht. Daartoe zullen passende deskundigenrapporten worden opgesteld. 

Toename barrièrewerking 

Op de A52 worden nog steeds dode dassen gevonden. Dit betekent dat de noord-

zuidverbinding voor de fauna, ondanks het voorkomen van een ecoduct over de A52 

nog steeds problematisch is. Dit zal door het voorgenomen plan worden verergerd 

door de toename van het verkeer en het aanleggen van extra (ontsluitings)wegen. 

https://www.bird-lens.com/2019/12/24/lichtverschmutzung-eine-gefahr-fuer-den-ziegenmelker/
https://www.bird-lens.com/2019/12/24/lichtverschmutzung-eine-gefahr-fuer-den-ziegenmelker/
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Het moge duidelijk zijn dat de zeven geplande windturbines bovendien een enorme 

barrière zullen zijn voor de migratieroutes van veel vogels en vleermuizen. 

Inzicht in natuurcompensatie ontbreekt 

Voor het bebouwingsplan wordt de bestaande regelgeving in het kader van de 

natuurbeschermingswetgeving in de verdere planologische procedure toegepast. 

Hierbij heeft het de hoogste prioriteit om vermijdbare aantastingen van natuur en 

landschap met voorrang te voorkomen en te mitigeren. Als dit niet mogelijk is zal op 

basis van een vergelijking van het bestaande gebruik en het plan de 

compensatiebehoefte worden bepaald van de onvermijdbare effecten. Dit gebeurt 

met behulp van getalsmatige waarde-eenheden volgens het zogenaamde LANUV-

model7. 

De in het groenplan aangegeven groenvoorzieningen zijn bijna uitsluitend bestaande 

groenvoorzieningen. Er is dus nu geen sprake van compensatie. 

Momenteel is dus niet duidelijk hoeveel er gecompenseerd zal worden en waar deze 

compensatie zal plaats vinden. 

Wij dringen erop aan om bij het overkoepelende bestemmingsplan alle 

natuureffecten (inclusief de compensatiemaatregelen) in beeld te brengen en 

niet zoals nu het geval is alles naar voren schuiven en aankondigen dat op 

termijn wellicht een oplossing komt. Ten behoeve van een goede 

besluitvorming is dit totale inzicht dringend noodzakelijk. 

Oppervlakte en bodem 

Belang bodem 

Ten onrechte wordt beweerd dat de meeste bodems in het plangebied niet meer 

natuurlijk zijn en het daarom niet waard is om deze te beschermen. 
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Meer dan twee derde van het huidige gebied is momenteel gekwalificeerd als groene 

ruimte. De meest voorkomende grondsoorten zijn de van nature voorkomende 

Podsol-Braunerde en Plaggenesch2, zie kaart hierboven. Deze bodems hebben zich 

sinds de Middeleeuwen kunnen ontwikkelen door het bestaande substraat en 

grondgebruik (bos en heide) en zijn daarom zeker het beschermen waard. Ook in de 

Groote Heide in Venlo is het voormalige vliegveld weer beschermd en bij het 

Limburgs landschap in beheer als natuurterrein. 

Water 

Te lage grondwaterstanden verdrogen natte omliggende N2000-gebieden 

Grondwater is nodig voor industriële activiteiten, maar nergens wordt duidelijk 

gemaakt hoeveel er zal worden onttrokken en welke gevolgen dat heeft voor het 

Bosbeekdal (Zuiden), de Luesekamp (Westen) en het Elmpter Schwalmbruch 

(Noorden). 

 

                                                           

2 Een podsolbraunerde is een type van grond die wordt gekenmerkt door een laag gehalte aan organische stof 
en een hoog gehalte aan ijzer- en aluminiumverbindingen in de ondergrondse horing. Een plaggenesch is een 
type grond dat ontstaat uit het opwerken van plaggen, ofwel grasmatjes met wortels en bovengrond, in de bodem.  
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Door het zandige uitgangssubstraat is infiltratie van regenwater in principe mogelijk. 

Er moet echter rekening worden gehouden met plaatselijke bodemverontreiniging in 

de ondergrond. Het verontreinigde afvalwater zal in de toekomst via een rioolstelsel 

worden geloosd. Bovendien moeten, met name in het kader van toekomstige 

bouwwerkzaamheden maatregelen worden genomen om het grondwater tegen 

chemische verontreiniging te beschermen. Dit zal de aanvulling van het grondwater 

door regenwater verminderen en dus kunnen leiden tot verdroging van de eerder 

genoemde N2000-gebieden. 

Klimaat en lucht 

Als gevolg van de toegepaste salamitactiek wordt dit aspect te rooskleurig 

voorgesteld. Amerikaanse studies tonen een meetbare temperatuurstijging van 2,4 

graden aan achter grote windparken, die kan worden toegeschreven aan de 

verstoring van de luchtlagen door de turbulentie die deze windparken veroorzaken. 

Landschap 

De landschappelijke kwaliteit van het gebied en de regio, zal in tegenstelling tot 

hetgeen in het milieurapport wordt gesteld aanzienlijk verslechteren. 

 

De belangrijkste redenen zijn: 

- De totale verandering van 64% groen naar 19% groen met als eindproduct 

dominante hoge megahallen; 
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- Als gevolg van het toepassen van de salamitactiek komen de negatieve 

gevolgen van Javelin West en de 250 m hoge windturbines niet in beeld, zie 

ook het hierboven afgebeelde vogelvluchtperspectief van het plan; 

- De in het groenplan opgenomen groengebieden zijn bijna uitsluitend 

bestaande groengebieden. Bovendien is aan de zuidzijde een "Open Land 

Biotoop" ingetekend, zodat de massieve hallen vanuit het zuiden overal 

zichtbaar zullen zijn. Dit geldt dus vooral voor het nieuwe vogelreservaat en de 

nabij gelegen Meinweg; 

- De negatieve effecten van het verlichte industrieterrein en verlichte 

windturbines op bijvoorbeeld de Meinweg zijn niet opgenomen. 

In tegenstelling tot wat in het milieueffectrapport staat zijn er wel degelijk 

ontwikkelingsmogelijkheden voor het gebied. Maar deze worden helemaal niet 

getoond. Dat het wel degelijk mogelijk is dit soort gebieden landschappelijk 

aantrekkelijk te maken blijkt uit de transformatie die het Brachterwald en de Groote 

Heide (Venlo) hebben ondergaan. Beide voormalige militaire terreinen, die eveneens 

in het grenspark Maas Swalm Nette liggen, worden nu beheerd als natuurreservaten. 

Waar een wil is, is een weg ........... 

Cultureel erfgoed  

In tegenstelling tot de informatie in het  milieueffectrapport zijn in het plangebied 

elementen aanwezig met cultuurhistorische waarde. 

Haus Elmpt is gebouwd op de fundamenten van een Romeins wegstation en een 

Romeinse militaire weg liep van westelijke naar oostelijke richting door het Elmpter 

Bos.  

De Tranchotkaarten van rond 1805 tonen duidelijke veedriften en wegen die van 

Boukoul en Asenray naar Elmpt leiden.  
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Bovendien ligt westelijk van het plangebied het bodemmonument VIE 125: 

tankgracht, loopgraven, bunkers, Westwall. Bij toekomstige aanpassingen van de 

A52 zullen deze worden aangetast, zie kaart hier onder.  

Dit geldt ook, zij het in mindere mate voor de zogenaamde Friedwald die ten noorden 

van de A52 is gelegen. 

 

Een grensoverschrijdend milieueffectrapport ontbreekt 

Het plangebied ligt op een steenworp afstand van de landsgrens. Bovendien is het 

gelegen midden in het grensoverschrijdende natuurpark Maas Swalm Nette, waar 

aan de weerszijden van de landsgrens de natuur-, bosgebieden en waardevolle 

landschappen aan elkaar worden geregen. Het is dan ook heel merkwaardig dat er 

geen grensoverschrijdend milieueffectrapport is opgesteld. Vooral ook omdat er in 

Nederland ver gevorderde plannen zijn om het Nationaalpark de Meinweg uit te 

breiden met Roer- en Swalmdal en mogelijk ook, uiteraard in overleg met de Duitse 

vrienden, met de natuurgebieden in Duitsland.  



14 
 

Samenvattend kunnen we stellen dat in het milieueffectrapport bijna ongemerkt een 

doelredenering is ingeslopen: “ze schieten eerst de pijl en tekenen dan de cirkels” 

Wij dringen erop aan om bij het overkoepelende bestemmingsplan alle (milieu) 

effecten in grensoverschrijdend beeld te brengen, dus niet alleen van Javelin 

Ost maar ook van Javelin West alsmede de windturbines. Ook moet inzicht 

gegeven worden hoe voorkomen wordt dat de omliggende Natura 20000 

gebieden niet verdrogen. Verder dienen met name in het geval van de aspecten 

landschap, bodem en cultuurhistorie de ontwikkelingsmogelijkheden niet te 

worden gebagatelliseerd maar gewoon in beeld gebracht te worden. Dat deze 

er wel degelijk zijn blijkt uit de transformatie, die het Brachterwald en de 

Groote Heide (zie foto hieronder) hebben ondergaan.  

 

Verkeersstudie   

Door de toegepaste salamitactiek ontstaat een te rooskleurig beeld 

Alleen Javelin Park Ost is in de verkeersstudie opgenomen. Dit geeft geen goed 

beeld van de werkelijk geplande verkeersstromen. In het bestemmingsplan en 

andere plannen wordt gesproken namelijk nadrukkelijk gesproken over Javelin Ost 

en West. Als je het totale plan bekijkt neemt het verkeer niet toe met 11.000 

motorvoertuigen per etmaal maar met het dubbele, dus met 22.000 motorvoertuigen 

per etmaal. Ook zal blijken dat de bestaande wegen onvoldoende zijn en dat er 

enkele extra ontsluitingswegen noodzakelijk zijn. Zo komt er precies op de grens van 

Javelin Ost en Javelin West door het bosgebied een extra ontsluitingsweg naar de 

A52, zie rode pijl op onderstaande afbeelding. 

  



15 
 

 

Te klein studiegebied 

Het onderzoek concentreert zich nu alleen op de drie kruispunten bij het geplande 

bedrijventerrein. Het is echter, gelet op de enorme toename van het verkeer 

noodzakelijk om naar een groter gebied te kijken. Waar komt het verkeer vandaan en 

waar gaat het heen? Waar gaat deze verkeersstroom op in het totale verkeer. Dus 

een studie naar de te verwachten verkeersontwikkeling tussen de A61 en de A44 in 

het oosten, de A2 (Weert) in het westen, de A67 in het noorden en de A2 (Echt) in 

het zuiden is noodzakelijk. Dit is ook nodig voor de berekening van het effecten op 

de natuur door met name de extra stikstof depositie op de beschermde N2000 

gebieden. 

Gebrekkige onderbouwing van de verkeersprognoses 

Momenteel is het niet duidelijk welke bedrijven zich op het bedrijventerrein zullen 

gaan vestigen. De prognoses met betrekking tot de toename van het verkeer zijn 

gebaseerd op algemene cijfers per vierkante meter bedrijfsruimte zonder rekening te 

houden met de grote verschillen tussen de bedrijven, daar waar het gaat om 

genereren van verkeersbewegingen. Deze aanname lijkt ons een niet aanvaardbare 

vereenvoudiging van de wekelijkheid, waardoor je grote vraagtekens kunt plaatsen 

bij waarde van de berekende verkeersprognoses. Op zijn minst zou dit met een 

gevoeligheidsanalyse nader kunnen worden geduid. 
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Ook kunnen vraagtekens geplaatst worden bij de verdeling van de verkeersstromen. 

Gesteld wordt dat 80% naar het oosten gaat en slechts 20% naar het westen. Zonder 

onderbouwing met een gedegen verkeersmodel is dit een aanname zonder waarde. 

We kunnen nu al constateren dat er al regelmatig files bij de westelijke gelegen 

grensovergang, zie onderstaande foto.  

 

Verder is nog een aandachtspunt dat een deel van de vergelijkende cijfers afkomstig 

uit de Coronaperiode. Dit vinden we niet realistisch om deze als uitgangspunt te 

nemen.  

Het moge duidelijk zijn dat goede verkeersprognoses van groot belang zijn voor de 

berekening van allerlei bijkomstige effecten, zoals onder meer de stikstofdepositie op 

N 2000-gebieden. 

 

 

 

 



17 
 

Voetgangers en fietsers 

Bij de berekening van het verkeersvolume wordt onvoldoende rekening gehouden 

voetgangers en fietsers. Zo zijn bij de bestaande rotondes geen 

voetgangersoversteekplaatsen. Voor de meest kwetsbare weggebruikers is geen 

rekening gehouden met de risico's van ongevallen, met name als gevolg van 

belemmeringen van het zicht door vrachtwagens. Terwijl men juist het fietsverkeer wil 

stimuleren als woon-werk verkeer. 

Ontbreken rampenscenario’s 

Wat gebeurt er als er een calamiteit optreedt, bijvoorbeeld een ongeluk op de A52? 

Rijden dan alle vrachtauto’s door Elmpt/Niederkrüchten? 

Openbaar vervoer als excuus voor goed klimaatbeleid 

Het noemen van de bushaltes van het openbaar vervoer geeft een gevoel dat er ook 

klimaatmaatregelen worden genomen. Het is echter niet meer dan een verklaring 

voor de bühne. Het openbaar vervoer is namelijk alleen beschikbaar tijdens de 

schooluren en is niet bruikbaar voor werknemers in de gegeven periode, hooguit 

voor degenen van de eerste ploegendienst die direct in de buurt wonen. 

Wij dringen erop aan om bij het overkoepelende bestemmingsplan alle (milieu) 

effecten in grensoverschrijdend beeld te brengen, dus niet alleen van Javelin 

Ost maar ook van Javelin West. Verder dient het onderzoeksgebied te worden 

uitgebreid, de prognoses op meer realistische aannames te worden gebaseerd 

en nadrukkelijk de effecten van eventuele rampen in beeld te worden gebracht. 
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Geluidsstudie    

Omdat nu nog niet bekend is welke bedrijven zich zullen gaan vestigen op het 

industrieterrein is het een goed idee om nu al grenswaarden vast te stellen aan de 

buitengrens van het industrieterrein. De nieuw te vestigen bedrijven moeten dan, 

rekening houdend met het al bestaande achtergrond geluid passen binnen deze 

‘’geluidsruimte’’. 

Bij deze grenswaarden moet ook echter nadrukkelijkheid de gevoeligheid van de 

fauna voor lawaai worden meegenomen, vooral omdat aan de zuidzijde het 

vogelbeschermingsgebied zal worden uitgebreid. Omdat dit gebied zal aansluiten 

aan het Nationaalpark de Meinweg dient ook rekening te worden gehouden met de 

natuurbeleving van de recreërende mens. 

Wij dringen erop aan om bij het overkoepelende bestemmingsplan alle 

geluidseffecten in beeld te brengen, dus niet alleen van Javelin Ost, maar ook 

van Javelin West en de windturbines. Verder dient bij de vaststelling van de 

grenswaarden ook rekening te worden gehouden met de fauna en de 

recreërende mens. 

Luchthygiënisch onderzoek   

NO2, PM 10 en PM 2,5 

 

Door de toegepaste salamitactiek ontstaat een te rooskleurig beeld 

Er wordt gesteld dat de bescherming van de volksgezondheid is gewaarborgd en dat 

deze door het voorgestelde project niet zal worden aangetast. Deze conclusie is 

uitsluitend gebaseerd op het Javelin Park Ost en niet op het totale project.  

Stikstofdepositie    

Door de toegepaste salamitactiek ontstaat een te rooskleurig beeld 

Uit de berekeningsresultaten blijkt ook dat de omschakeling van de voormalige 

militaire luchthaven in Niederkrüchten-Elmpt zal voldoen aan het zogenaamde 

‘’afkapcriterium’’ van 0,3 kg N/(ha*j) binnen de N2000-gebieden en 5 kg N/(ha*j) voor 

de wettelijk beschermde biotopen. De omschakeling van de voormalige militaire 

luchthaven leidt dus niet tot een significante verslechtering als gevolg van de inbreng 

van stikstof. Deze conclusie is uitsluitend gebaseerd op het Javelin Park Ost en niet 

op het totale project.  

De Militaire Luchtmachtbasis bestaat al geruime tijd niet meer en is zonder enige 

bouwvergunning niet meer te herstellen. Volgens de Europese Richtlijn geldt deze 

latente waarde dan ook niet meer als toepasbaar in de vorm van compensatie of 

mitigatie bij de nieuwe plannen. Dit geldt zeker voor de Natura 2000 gebieden op 
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Nederlands grondgebied. Daar is voldoende jurisprudentie over, zowel op landelijk 

als Europees niveau. 

Verwarrende en onduidelijke berekeningen 

De achtergronddepositie wordt uitgedrukt in ug/m3, terwijl de kritische - en de 

berekende deposities worden uitgedrukt in kilogram per hectare per jaar [kg N ha-1 j-

1]. Dit maakt het onmogelijk om zaken met elkaar te vergelijken. Het rapport geeft 

geen inzicht in de feitelijke stikstofdepositie in de beschermde Natura 2000 gebieden. 

Er staat alleen dat de waarden onder de norm blijven. Aangezien er al sprake is van 

een overbelaste situatie, zou het goed zijn te weten hoeveel er nu nog bij komt.  

De kritische depositie (Critcal load)  van de verschillende beschermde biotopen wordt 

in het verslag niet aangegeven. Uit andere bronnen blijkt dat deze bijvoorbeeld voor 

de Lüsenkamp 6 kg N per ha per jaar bedragen. Nederlandse studies (Aerius 

calculator) tonen aan dat de huidige achtergronddepositie bij de landsgrens al 26 kg 

N per ha per jaar bedraagt en dat de natuur in de huidige situatie dus al zwaar 

overbelast is. 

Volgens het bestaande beoordelingskader is aan het ‘’afkapcriterium’’ voldaan en is 

de beoordeling afgerond indien een FFH-habitattype niet sterk wordt beïnvloed door 

een projectgerelateerde extra belasting ( > 0,3 kg N/(ha*j). Volgens het gebruikte 

beoordelingskader is er dus geen probleem. In werkelijkheid is er echter wel degelijk 

een probleem omdat het gebied al overbelast is en er door het plan nog steeds 

stikstof bijkomt. Dus ook hier is sprake van salamitactiek. 

Hier is ook nog sprake van andere, eerdere plannen en projecten die ook met 

depositie waarden onder het afkapcriterium al mogelijk bleken. Deze worden in geen 

enkel rekenmodel meegenomen. Zij worden ten onrechte niet meegenomen in de 

cumulatieve waarden. Zij hebben uiteraard wel effect op de Natuur. Om de significant 

negatieve effecten van het voorliggende plan op de natuur zowel aan Duitse en aan 

Nederlandse zijde van de grens te kunnen uitsluiten dienen al deze genoemde 

effecten, deposities te worden meegenomen. 

De Nederlandse regelgeving is veel strenger 

Een toename van 22000 voertuigen op de A52 bij de grensovergang per 24 uur 

resulteert in een toename van 8,3 mol N/ha/jaar voor het noordelijke deel van het 

Natura2000-gebied de Meinweg (volgens Aerius calculator, zie onderstaande 

afbeelding met de Natura 2000 gebieden Meinweg, Roerdal en Swalmdal). De 

achtergronddepositie bedraagt ongeveer 1900 mol N/ha/jaar, terwijl dit deel van de 

Meinweg zeer gevoelig is voor stikstof (de kritische depositie bedraagt minder dan 

1400 mol N/ha/jaar). In Nederland kan het initiatief dus alleen doorgaan als 8,3 mol 

N/ha/jaar wordt gecompenseerd. Bovendien zullen ook de Natura 2000-gebieden 

Swalm- en Roerdal worden belast met een ontoelaatbare extra stikstofdepositie. 
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Overigens zal, ook bij een meer op het oosten gerichte toename van het verkeer, 

toch nog een weliswaar lagere maar evengoed niet acceptabele toename van de 

depositie op de Nederlandse N2000 gebieden plaats vinden. 

 

Wij dringen erop aan om bij het overkoepelende bestemmingsplan alle 

emissies in beeld te brengen, dus niet alleen van Javelin Ost, maar ook van 

Javelin West, de windturbines en eerdere uitgevoerde plannen beneden het 

afkapcriterium.  

Verder dienen ook de berekende deposities op de Natura 2000 gebieden als 

mede de waarden van de achtergronddepositie op een vergelijkbare manier (kg 

N per ha per jaar) gepresenteerd te worden.  

Daarnaast zal gelet op het grensoverschrijdende effect ook rekening moeten 

worden gehouden met de Nederlandse wet en regelgeving. Bij het niet kunnen 

uitsluiten van significant negatieve effecten zal een passende beoordeling 

dienen plaats te vinden. Indien er binnenplans geen mitigatie van negatieve 

effecten mogelijk is, zal een ADC in een passende beoordeling uitsluitsel 

moeten geven over de mogelijkheden tot realisatie en/of compensatie. 
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Afvalwater    

In de huidige situatie wordt het rioolwater getransporteerd naar de 

Zuiveringsinstallatie in Elmpt, zie kaart hieronder.  

 

Door het grotere aanbod van rioolwater heeft deze installatie onvoldoende capaciteit. 

Uitbreiding kan ook niet vanwege de ecologische waarden van het gebied. Daarom 

vindt er een omschakeling van de waterzuiveringsinstallatie in Elmpt naar 

Overhetfeld plaats. Hiervoor moet een rioolleiding van 8 km worden aangelegd. 

Onduidelijk is wie dit moet betalen, zie ook onze beschouwing over de MKBA. 

Wij dringen erop aan bij om bij het overkoepelende bestemmingsplan in beeld 

te brengen wie de kosten voor de benodigde rioolverlegging gaat betalen en 

welke natuurwaarden hierdoor worden vernietigd. 

Afvoer regenwater  

Een goede waterkwaliteit van het infiltratiewater is niet gegarandeerd. Volgens de 

beschikbare documenten en studies is infiltratie van regenwater wel mogelijk. Dit 

moet gebeuren door middel van gedecentraliseerde troggen en greppels.  
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Het plangebied is en zal een bron van verontreinigende stoffen zijn vanwege de 

verontreinigde bodem (zie gele en rode vlekken op de plankaart) en de activiteiten op 

het industrieterrein. Het regenwater moet daarom via een zogenaamde 

gerevitaliseerde bodemzone worden gezuiverd. Onduidelijk is of alle verontreiniging 

zoals zware metalen door de bodem worden geabsorbeerd en of de infiltratie van 

regenwater niet zal leiden tot verontreiniging van het grondwater.  

Wij dringen erop aan om bij het overkoepelende bestemmingsplan in beeld te 

brengen hoe een goede grondwaterkwaliteit wordt gegarandeerd. 

 

We zou het op prijs stellen een korte ontvangstbevestiging van deze zienswijze te 

mogen ontvangen. 

Hoogachtend,  
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